
Farní sbor ČCE v Chrudimi

Výroční sborového shromáždění, svolané na neděli 26.3. 2023
v rámci  bohoslužeb, které začínají v 9.30

Program

1. Uvítání, prezenční listina, volba předsedy shromáždění
2. Oznámení a schválení jednacího programu
3. Procedurální záležitosti: volba zapisovatele, verifikátorů zápisu a skrutátorů
4. Vzpomínka na zesnulé členy sboru v r. 2022
5. Sborová statistika
6. Zpráva o hospodaření sboru za r. 2022
7. Revizní zpráva
8. Schválení zprávy o hospodaření sboru + schválení účetní uzávěrky za r. 2022
9. Návrh rozpočtu hospodaření sboru na r. 2023 + rozprava + hlasování o schválení
10.Rozprava ke zprávám předložených tiskem ve sborovém dopisu; vzetí zpráv na vědomí
11.Volba 2 revizorů hospodaření a 2 náhradníků

Zpráva kazatelky o životě sboru v roce 2022

Milí přátelé,

při ohlížení se za uplynulým rokem 2022 pociťuji vděčnost za řadu dobrých událostí a setkání, 
která jsem s Vámi v našem sboru mohla prožít. Velkou událostí loňského roku byla dohoda 
staršovstev chrudimského a heřmanoměsteckého sboru, schválená sborovými shromážděními a 
konventem chrudimského seniorátu, že k začátku roku 2024 chtějí začít společně jako jeden sbor. 
Oceňuji odvahu, dobrou vůli a spolupráci, projevenou na obou stranách. Plánované spojení už 
přináší dobré ovoce ve společné konfirmační přípravě, kterou jsme s pěknou skupinkou konfirmandů 
zahájili s kolegou Plecháčkem vloni na podzim. Vyvrcholit by měla společnou konfirmací, chystanou 
letos na 17. září.

Loňský rok byl poznamenán ruskou agresí vůči Ukrajině, čehož důsledkem byl příchod velkého 
množství lidí, prchajících před válkou a hledajících bezpečí i v naší zemi. Díky několika rodinám z 
našeho sboru, které nabídly uprchlíkům ubytování, se i v našem sboru objevily ukrajinské ženy s 
dětmi. Spontánně jsme organizovali pomoc humanitární, ale také s výukou češtiny a s integrací. 
Uspořádali jsme s hosty z Ukrajiny besedu pro členy sboru, a také program pro návštěvníky Noci 
kostelů. „Naše“ Ukrajince vnímám jako obohacení a mám radost z rozvíjejících se přátelství v rámci 
sboru.

Radost mám také z biblických hodin, které probíhají od září do června a které navštěvovalo kolem 
12 pravidelných účastníků. Těší mne, že je v současnosti ve sboru kupa malých dětí, které víceméně
pravidelně přicházejí s rodiči na bohoslužby a účastní se i nedělní školy. Věřím, že za pár let z nich 
bude pěkná skupinka na „nábožko“, jež vloni v červnu skončilo, protože chybí děti mladšího školního 
věku.

Myslím, že nejen mne potěšila dětská vánoční slavnost, na níž se podílela řada ochotných 
účinkujících, od malých dětí a jejich rodičů až po mládež. K té příležitosti připravený nástěnný 
kalendář s fotografiemi ze života sboru se rovněž pěkně vydařil a je stále k dispozici.

Ráda bych tu také vyjádřila poděkování všem, kdo se v uplynulém roce podíleli na tom, že v 
našem sboru vládla přátelská, příjemná atmosféra, že se dařilo pokrýt všechny potřebné služby i 
náklady, že se dařilo leccos vybudovat, za vstřícné a solidární společenství, otevřené i ven do 
společnosti. Největší dík patří Pánu Bohu, že nás tu stále ještě zachovává a má v nás důvěru, že 
můžeme pomáhat nést jeho milosrdenství do tohoto světa.

Tuto svou patnáctou a vlastně také poslední zprávu pro výroční sborové shromáždění bych ráda 
zakončila přáním, které jsem si vypůjčila od apoštola Pavla: „Především pak mějte lásku, která 
všechno spojuje k dokonalosti“ (epištola Koloským 3,14).

Anna Lavická



Zpráva kurátorky

V roce 2022 jsme po půlletém jednání mezi sbory v Dvakačovicích, Heřmanově Městci a Chrudimi 
předložili jednotlivým staršovstvům a poté i sborovým shromážděním dohodu o sloučení. Protože 
sbor v Dvakačovicích tuto dohodu odmítl, museli jsme nově vyjednat dvoustranou dohodu, kterou 
následně mimořádná sborová shromáždění schválila. Výrazné změny, mezi které patří posun 
začátku bohoslužeb a uzavření kazatelské stanice ve Slatiňanech, nastanou až od roku 2024.

Další velkou změnou, která nás čeká, je výměna na farářském místě. Sestra farářka odchází na 
podzim a je nutné oslovovat kazatele a kazatelky, kteří by se našeho sloučeného sboru ujali. Zatím 
jsme pozvali 14 z nich, ale dosud bez úspěchu. Doufáme, že se nám v co nejkratší době naše úsilí 
podaří úspěšně dovršit.

Od podzimu probíhá postupné restaurování oken a děkujeme za velkorysé dary, kterými mnozí 
tuto finančně náročnou akci podpořili. Protože nás čekají ještě další  stavební úpravy fary (oprava 
odpadů a koupelen), požádali jsme na podzim loňského roku o dar 100000,- Kč z fondu solidarity, 
který nám byl poskytnut.

 Probíhá i pravidelná údržba domu čp. 303, která je hrazena výhradně z výnosu z nájmů a fondu 
oprav. I nadále platí, že jeden měsíční nájem bude použit pro potřeby sboru. Byl zřízen samostatný 
účet pro dům 303, na kterém jsou shromažďovány prostředky od nájemníků a z něhož jsou hrazeny 
nutné opravy a revize domu.

Po covidové pauze probíhají pravidelná sborová shromáždění i obvyklé aktivity, např. letní tábory, 
výlet nebo sborový pobyt. Radost nám dělá společné konfirmační cvičení chrudimských a 
heřmanoměsteckých konfirmandů, kteří tak mají možnost blíže se poznat a navázat přátelství, což 
přispěje k zdravým vztahům ve sloučeném sboru.

S radostí mohu konstatovat, že chrudimský sbor je i přes zhoršenou ekonomickou situaci nadále 
silný v celocírkevních povinných i dobrovolných sbírkách a také v příspěvcích pro vlastní potřebu. 
Jménem staršovstva všem dárcům děkuji.

Hana Mazurová

Zpráva o nedělní škole

Po různých covidových omezeních v letech 2020 a 2021 probíhala v roce 2022 nedělní škola opět 
standardně během každých nedělních bohoslužeb i v rámci několika mimonedělních shromáždění.

Od září 2021 do června 2022 nás provádělo motto: „Zástup stále přichází a zase jde dál...“. 
Postupně jsme se s dětmi seznamovali se známými i méně známými postavami z biblických příběhů,
které jsme postupně přidávali do „zástupu“ vytvořeném na flipchartu.

Od září 2022 pokračujeme novým dvouletým cyklem s mottem: „Dál přece nejdeme sami“, v rámci 
něhož s dětmi probíráme příběhy Starého zákona. Od září do ledna nás provázely příběhy Od 
stvoření k Josefovi.

V současné navštěvuje nedělní školu skupinka převážně předškolních dětí (cca 6), někdy zavítají i
školní děti (spíše v rámci návštěvy v našem sboru). S dětmi nás pracuje 6 učitelů, pravidelně se v 
přípravách střídáme.

Eva Skálová ml.

Hospodářskou zprávu (výsledovku za rok 2022 a rozpočet na rok 2023) obdrží účastníci sborového 
shromáždění na místě v neděli 26.3.2023.


